
Kaapeli tuli taloon 

 

Kehitys kehittyy ja tiedontarve kasvaa. Neljä suomalaista ja yksi ruotsinmaalainen 

kanava eivät enää tyydyttäneet. Järkevintä olisi ollut ilman muuta laittaa lautanen 

katolle ja siepata taivaalta ne aallot, joista tykkää. Mutta kun kunta oli antanut korke-

an ja komean kuusimetsän kasvaa tontin etelälaidalle. Perniöläisiä terveitä havupuita 

eivät teeveesäteet läpäise. 

 

Monasti kuulee ihmeteltävän, miksi Suomessa lautaset asennetaan sojottamaan niin 

matalalle. No, sallittakoon besservisserin selittää. 

 

Tietoliikennesatelliitin pitää maasta katsoen pysyä paikallaan. Se kiertää siis maata 

samalla kulmanopeudella kuin maa pyörii akselinsa ympäri. Keskipakovoima yrittää 

heittää värkin avaruuteen, mutta maan vetovoima pitää sitä kuin pässiä narussa. Kun 

satelliitti ajetaan oikealle korkeudelle, yli 35 tuhanteen kilometriin, saavutetaan tasa-

paino. Koko homma toimii tietysti vain päiväntasaajan päällä. Siksi antennimme ha-

kevat sädettä niin matalalta, ja maastoesteet kuten kunnan puut haittaavat enemmän 

kuin etelämpänä. 

 

Ei siis tullut lautasta, vaan täytyi ruveta kyselemään kaapelia. 

 

Heti ensi soitosta asti paikallinen puhelinlaitos toimi innostuneesti. Katsottiin jo pu-

helun aikana, minne kaapelin pää nyt yltää. Soitettiin kohta takaisin ja sovittiin, mil-

loin voitaisiin tulla katsomaan paikkoja. Ja sitten katsottiin ja päätettiin, milloin 

asennetaan. 

 

Innokkaat kaverit saapuivat sovittuun aikaan. Vanhat antennipiuhat raksittiin pois ja 

kaapeli tuotiin seinään. Kaverit tekivät myös sisätyöt samaan syssyyn ilman taukoja. 

Ja kaikki pelasi ensi yrittämällä. Harvinaista nykyisessä tietoyhteiskunnassa! 

 

No mitä sieltä sitten näkyy. Tulee 13 kanavaa. Vanhat näkyvät vähän paremmin kuin 

entisen yhdistelmäantennin aikaan. Eivätkä ole katkennet kuin hetkellisesti viime 

myrskyn aikoihin. 

 

Paikallinen diggari vaikuttaa vaatimattomalta. Sen uutisia ei tule kytättyä. Euronyys-

sit, sup- ja ämteeveet voi unohtaa ensi vilauksen jälkeen. Ranskalainen tuntuisi mu-

kavalta, mutta kun ei ymmärrä. Deutsche Welle selviää myös hyvin. 

 

On vannottu digiteeveen nimeen ja korostettu ohjelmatarjonnan monipuolisuutta. 

Kaapelikanavistamme suurimman pettymyksen tuotti juuri se ainoa digitaalinen eli 

Urheilukanava. Silloin kun se jotain liikkuvaa lähettää, on se melkein takuuvarmasti 

ravia. Tai sattuipa kerran yllätys. Silloin eduskunnan hevosystäväinseuran edustaja 

jakoi präniköitä. 

 

Siis mitä jäi käteen? No, vanhojen kanavien parempi kuvan laatu ja sitten tietysti Eu-

rosportin tennis ja sumopaini. 

 

Satelliittiin verrattuna eniten kaipaan Artea, joka lähettää huippulaatuista eurooppa-

laista kulttuuriohjelmaa ja ehkä RTL:ää, josta voisi seurata samoja urheilutapahtumia 

kuin Eurosportilta mutta esimerkiksi saksaksi. 

 

pajen 


